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	The hot-blast stove unit is heated up using cleaned blast-furnace gas having the following

composition: CO 20-24%; CO2 17-20%, H2 7-9%, CH4 0,4%. Gas pressure upstream of the HS

is stabilized by a pressure controller to 550 mm Hg.

The cold blast flow is 3400-3800 m3/min, cold blast pressure is 2,6-3,0 kgf/cm2, hot blast

pressure is 2,5-2,9 kgf/cm2. The cold blast temperature is (depending on the season) 90-140 °С.

The blasting process uses oxygen-enriched atmospheric air (O2 content – 28,1% on dry volume

basis, N2 – 71,9%), water vapor content matches the content in ambient air (no vapor is added).

Cold blast heats up by going through the chequerwork, ensuring a hot blast temperature (after the

mixer) of 1100-1140 °С.

The chequerwork consists of hexagonal blocks with round cells (GOST 20961-75), a hydraulic

diameter 0,041 m, relative flow area 33,5%, specific area 32,7 m2/m3, brick volume in 1 m3 of

chequerwork 0,0665 m3/m3.

Straight sections of the hot blast air pipe of DP No.1 are lined with four layers of material:

MKV-72 – 0,113*2, SHKL-1,3 – 0,124 m, SHL-1,0 – 0,124 m, asbestos board 0,040 m, shell –

0,052 m. The internal diameter is 1,324 m, external – 2,370 m. Hot blast air pipe length up to the

mixer is around 37,895 m. The arrangement of hot-blast stoves, starting from the blast furnace:

No. 3, 2, 1, 1Б. The distance between HS axes – 10 m. The internal diameter of hot blast nozzles

is 1,096 m, external – 2,142 m.
	Доменный воздухонагреватель нагревается с использованием очищенного доменного газа следующего состава: CO 20-24%; CO2 17-20%, H2 7-9%, CH4 0,4%. Регулятор давления стабилизирует давление газа выше HS до 550 мм ртутного столба.

Прохождение холодного потока — 3400-3800 м3/мин., давление холодного потока — 2,6-3,0 кгс/см2, давление горячего потока — 2,5-2,9 кгс/см2. Температура холодного потока (в зависимости от поры года) — 90-140 °С.

В процессе дутья используют обогащённый кислородом атмосферный воздух (содержание O2 — 28,1% на основе сухого объёма, N2 — 71,9%), содержание водяного пара совпадает с содержанием в окружающем воздухе (не добавляют пар).

Холодный поток нагревается, проходя сквозь наборную решётку, обеспечивая температуру горячего потока (после смесителя) 1100-1140 °С.

Наборная решётка состоит из шестиугольных кубиков с круглыми ячейками (GOST 20961-75), гидравлический диаметр — 0,041 м, относительна площадь потока — 33,5%, удельная площадь — 32,7 м2/м3, объём кирпичей в 1 м3 наборной решётки — 0,0665 м3/м3.

Прямые секции воздуховода горячего потока DP No.1 выложены четырьмя слоями материала:

MKV-72 — 0,113*2, SHKL-1,3 — 0,124 м, SHL-1,0 — 0,124 м, асбестовая доска 0,040 m, обшивка — 0,052 м. Внутренний диаметр — 1,324 м, внешний — 2,370 м. Длина воздуховода горячего потока до смесителя около 37,895 м. Устройство воздухонагревателей, начиная с доменной печи:

No. 3, 2, 1, 1B). Расстояние между осями HS (поверхности нагрева) — 10 м. Внутренний диаметр сопел горячего потока — 1,096 м, внешний — 2,142 м.


